
 

خانوارهایی که در خاموشی و بی آبی 
روزگار می گذرانند

امروزه در تمامی مناطق شهری و روستایی مردم از نعمت آب 
و برق برخوردارند و اما در سیستان و بلوچستان هنوز روستاهایی 
که از  ابتدایی ترین نیازهای زندگی بی بهره اند کم نیستند. کم 
آبی، خشکسالی، گرد و خاک و هزاران هزار مشکل دیگر، داستان 

زندگی این روزهای  مردم این استان پهناور است. 
اهالی روستای شندوک از توابع ایرندگان خاش، گرمای  50 
درجه تابستان امسال را در شرایط بی آبی و بی برقی پشت سر 
می گذارند و این در حالی است که کودکان و افراد سالمند روستا 
تاب و توان این شرایط سخت را ندارند.  یوسف گمشاد زهی فعال 
مدنی می گوید: از اهالی همین روستا هستم و گویا این روستا از 
چشم مسئولان پنهان مانده که اهالی آن بدون آب و برق آنهم 
در گرمای بسیار شدید زندگی می کنند. بارها مشکلات روستا 
را عنوان کرده ایم و از مسئولان خواسته ایم برای یکبار هم که 
شده به روستای ما بیایند و مشکلات اهالی را از نزدیک مشاهده 
کنند. به  محض تاریکی هوا مجبوریم چراغ دستی روشن کنیم 
که در تاریکی نباشیم و روزانه مجبوریم آب مورد نیازمان را از چاه 
نزدیک روستا تهیه کنیم.  او ادامه می دهد که راه های روستای 
شندوک آنقدر خراب است که هربار برای رفت و آمد به شهر و 
روستاهای اطراف ساعت ها طول می کشد که از پیچ و خم جاده ها 
بگذریم. جمعیت روستای شندوک حدودا 20 خانوار است و 
شخصا با استاندار صحبت کرده  و  مشکلات مردم روستا را به وی 
گفته ام اما متاسفانه تاکنون هیچ  قدمی  برای حل مشکلات مردم 
برنداشته اند.  به گفته این فعال مدنی این روستا یک مدرسه دو 
کلاسه دارد و همین موضوع نشان دهنده حد نصاب جمعیت 
برای برخورداری از خدمات دولت است.  اما نماینده مجری طرح 
جهاد آبرسانی وزارت نیرو در سیستان و بلوچستان در این باره به 
خبرنگار ایلنا می گوید: روستای شندوک ماهیت عشایری دارد و 
باید سامانه عشایر به این روستا خدمات بدهد. مصطفی سیاسر 
می گوید: روستای شندوک مسیر دسترسی ندارد و ما به عنوان 

روستا برنامه ای برای شان نداریم. 

ادعایی که ثابت نشده است 
در حالی که رئیس کمیته نظارت شورای شهر تاکید دارد 
مشاهدات میدانی اش حاکی از آن است که تعدادی افراد به عنوان 
سرشبکه، پاتوق های دستفروشی پایتخت را به دستفروشان اجاره 
می دهند و بخشی از درآمد خود را به برخی عوامل شهرداری تهران 
می پردازند و رئیس سازمان بازرسی شهرداری نیز گفته است 
که شبکه هایی از مفسدان و رشوه بگیران در این حوزه شناسایی 
شده اند، اما مدیرعامل شرکت ساماندهی صنایع و مشاغل شهر 
تهران می گوید که نمی تواند ارتباط بین اجاره دهندگان پاتوق های 
دستفروشی با عوامل شهرداری را نفی یا تایید کند و این ادعا 
هیچ گاه ثابت نشده است. سعید بیگی در توضیح بیشتر در این 
زمینه به ایلنا گفت: در موضوع دستفروشی، مشکل ما با افرادی 
است که معابر را مسدود می کنند، وگرنه همین حالا حدود ۶ هزار 
دستفروش در ۶0 »روزبازار« شهرداری تهران مستقر شده اند که 
هیچ مشکلی با آنها نداریم، زیرا این افراد کسانی هستند که کاملا 
به صورت قانونی ثبت نام می کنند و بدون سد معبر به دستفروشی 
می پردازند. شهرداری هیچ مشکلی با اختصاص فضا به دستفروشان 
ندارد، چراکه از گذشته ۳۴ بازار محلی برای استقرار دستفروشان 
تدارک دیده شده بود و در یک سال اخیر، تعداد این روزبازارها 
را به ۶0 عدد رساندیم و برنامه داریم که با تخصیص زمین های 
بیشتر، فضاهای مناسب برای دستفروشی بدون سد معبر را افزایش 
دهیم.  او در پاسخ به این سوال که آیا اجاره دهندگان پاتوق های 
دستفروشی با عوامل شهرداری های مناطق و نواحی یا ماموران 
شرکت شهربان و حریم بان شهرداری تهران ارتباط دارند یا خیر؟ 
اظهار داشت: من نه می توانم این مساله را نفی کنم و نه تایید، چون 
مستندات کافی در این زمینه در دست ندارم. البته برخی از اراذل 
و اوباشی که برای اجاره پاتوق از دستفروشان پول می گیرند، ادعا 
می کنند که به عوامل شهرداری پول می دهند، اما تا کنون این ادعا 
ثابت نشده است. اگر هم این ادعا صحیح باشد، یعنی شهروندی 
ببیند که نیروهای خود شهرداری بابت اجاره پاتوق از دستفروشان 
پول می گیرند، می تواند موضوع را از طریق سامانه ۱۳۷ به بازرسی 

شهرداری تهران اطلاع دهد تا با فرد یا افراد متخلف برخورد شود.

گرانی گوشت و مرغ
قیمت گوشت و مرغ نسبت به سال های گذشته خیلی گران 
شده است و مردم با این حقوق های پایین قدرت خرید این دو 
قلم جنس را ندارند. از مسئولان و دولت محترم تقاضای ورود 
به این مقوله هستیم تا بلکه بتوانند اقلام ضروری مردم را با 

قیمت پایین تری به دست مصرف کننده برسانند. 
کمالی از تهران 

اجاره خانه
با اینکه وقتی در محله خود چرخ می زنیم آپارتمان های 
خالی بسیاری در اطراف خود می بینیم که چند سالی است که 
خالی از سکنه است و کسی هم در داخل آنها زندگی نمی کند. 
ولی با این حساب اجاره خانه و رهن آن واقعا بالا رفته است 
جا دارد مسئولان کمی به فکر مستاجران و افراد کم درآمد 
جامعه باشند یک کارگر با حقوق کارگری چطور می تواند 
بیست میلیون پول جمع کند که سر سال به صاحبخانه بدهد. 
یک کارگر از تهران

آسفالت  اتوبان
 بزرگراه آزادگان از لحاظ آسفالت واقعا وضع اسفناکی دارد. 
اکثر جاهای این بزرگراه چاله و چوله و یا به دلیل گرمای زیاد 
تابستان باعث شده که آسفالت دست اندازهای بسیار بدی در 

این اتوبان ایجاد کند. از مسئولان تقاضای رسیدگی داریم. 
بنگر از کرج

آرمان ملی: خانه اندیشمندان علوم انسانی در تهران که 
این روزها به بهانه پلمبش به دستور شهرداری تهران و آنچه 
در رسانه  مطرح شده خیلی سر زبان ها افتاده بود بعد از یک 
هفته پر از کش و قوس حالا خیالش راحت شده چراکه دیگر 
بسته شدن و تعطیل شدنی در کار نیست. از طرف دیگر، معاون 
اجتماعی شهرداری تهران هم گفته که اصلا بنای پلمب این 
خانه را نداشتند و این ها تهمت بود و این وصله ها به آن ها 
نمی چسبد. در هر صورت، چه شهرداری می خواسته این کار را 

انجام بدهد، چه نمی خواسته، فعالیت هایی 
که توسط کارکنان و پرسنل این خانه و 
البته با کمک و همراهی و همیاری چهره ها 
و شخصیت ها و اساتید و افرادی که در این 
خانه فعالیت کرده و آن را مامنی برای 
رشد آگاهی می دانستند از جلال الدین 
کزازی، شاهنامه پژوه و استاد برجسته 
ادبیات فارسی و ژاله آموزگار، استاد شاخص 
فرهنگ و زبان های باستانی تا محمد 
فاضلی، جامعه شناس و محمدحسن پاپلی 
یزدی، استاد بازنشسته دانشگاه تربیت 
مدرس و خیلی های دیگر از چهره های 
رسانه ای و سیاسی، نشان داد که هنوز 
امیدی برای به بار نشستن یک فعالیت 
جمعی و مدنی برای خواسته های فرهنگی 
و اجتماعی به منظور تلاش برای رشد 
اندیشه آن هم در قالب علوم انسانی، زنده 
است و جواب می دهد کمااینکه داده است و 
خانه اندیشمندان علوم انسانی در اطلاعیه 
جدید خود تاکید کرده است که »در حال 
حاضر آرامش بر این مجموعه حاکم است 
و فعالیت های خانه به صورت طبیعی و 
عادی در جریان است.« این خانه همچنین 

سپاسگزاری خود را از قوه قضائیه و نیروی انتظامی ابراز کرده. 

   شفافیت و پاسخگویی
در متن اطلاعیه آمده است که »پس از رایزنی با جمعی از 
بزرگان خیرخواه و دلسوز کشور و نیز پیگیری های حقوقی از 
مراجع ذیصلاح، خوشبختانه با باز شدن قفل در ها، وضعیت 

خانه اندیشمندان علوم انسانی به روال سابق بازگشت. 
این خانه آمادگی خود را برای هرگونه همکاری و تعامل با 

مدیران شهرداری تهران در جهت تداوم خدمت رسانی فرهنگی 
به شهروندان و مخاطبان اعلام کرده و به همه اندیشمندان و 
فرزانگان کشور به عنوان صاحبان اصلی این خانه اطمینان داده 
و گفته: در این مذاکرات، ضمن پایبندی به اصل تعامل منطقی، 
از چارچوب های اصلی حاکم بر فعالیت های خانه اندیشمندان 
به ویژه رعایت اصل تعاطی افکار و تضارب آرا و اندیشه های 
مختلف در فضایی آرام، برابر و آزاد و در چارچوب قوانین و 
مقررات کشور و نیز رعایت اصل استقلال در تصمیم گیری ها و 
برنامه ریزهای علمی و فرهنگی خانه، عدول 
نخواهیم کرد و پاسداری از حریم علم و دانش 
و رعایت حرمت بزرگان و پیشکسوتان علمی 
و فرهنگی به عنوان میراث معنوی کشور را 

خط قرمز خود می دانیم. 
در این اطلاعیه آمده که خانه اندیشمندان 
علوم انسانی در راستای تحقق دو اصل 
ارزشمند شفافیت و پاسخگویی، پیشنهاد 
و درخواست مطرح شده توسط برخی از 
مخاطبان فرهیخته را اجابت کرده، طی 
سه روز آینده گزارش تفصیلی فعالیت ها 
و برنامه های اجرا شده در طول ۱2 سال 
گذشته را به استحضار شهروندان می رساند. 
همان طور که خوانده شد، در اطلاعیه 
خانه اندیشمندان علوم انسانی آمده است 
که در چارچوب قوانین و مقررات کشور 
رفتار خواهد کرد و البته به اصل استقلال 
و تضارب آرا و احترام به پیشکسوت هم 
اشاره کرده، باید دید این برخوردی که با 
خانه اندیشمندان علوم انسانی شد، خانه ای 
که خیلی از چهره های فرهنگی و ادبی را 
پشت سر خود ردیف کرد، چه تاثیری بر 

فعالیت های این خانه خواهد داشت ؟!
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روی خط آرمان ملی

 تشریح آخرین وضعیت 
پتروشیمی میانکاله

معاون محیط زیست انسانی سازمان حفاظت 
محیط زیست آخرین وضعیت پروژه پتروشیمی 
میانکاله را تشریح کرد و گفت: بر اساس 
آخرین اطلاعات واصله از اداره کل حفاظت 
محیط زیست استان مازندران، پیگیری های 
قضائی و حقوقی به صورت رسمی در سطح 
دادستانی شهرستان بهشهر و دادستانی استان 
مازندران آغاز شده است که امیدواریم با توجه 
به حساسیت های زیست محیطی موجود، در 
اسرع وقت رسیدگی و ضمن توقف عملیات 
اجرایی از هرگونه تخریب بیشتر و غیرقابل 
جبران جلوگیری به عمل  آید. ایرج حشمتی 
در خصوص آخرین وضعیت پروژه پتروشیمی 
میانکاله، اظهار کرد: بر اساس سوابق موجود در 
سازمان حفاظت محیط زیست، در تاریخ ۳۱ 
اردیبهشت سال ۱۴0۱ در نامه ای به مدیرعامل 
شرکت پتروشیمی امیرآباد اعلام شده که 
این سازمان با اجرای پروژه در گزینه مکانی 
پیشنهادی مخالفت کرده است. همچنین 
در نامه های متعددی به مجری اعلام شده 
از هرگونه عملیات اجرایی قبل از اخذ مجوز 
ارزیابی زیست محیطی اجتناب کند. او افزود: 
بنابراین هرگونه عملیات اجرایی قبل و بعد از 
ابلاغیه مورد اشاره مغایر با بند الف ماده ۳۸ 
قانون برنامه ششم توسعه کشور است. معاون 
محیط زیست انسانی سازمان حفاظت محیط 
زیست ادامه داد: با این وجود، گزارش های 
میدانی دال بر ادامه فنس کشی زمین محل 
احداث پروژه است که مصداق شروع عملیات 
اجرایی است. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی 
سازمان حفاظت محیط زیست، حشمتی با 
بیان اینکه ما پیگیری حقوقی و قضائی خود را تا 
حصول نتیجه نهایی دنبال می کنیم، به مجری 
پروژه توصیه کرد: به قوانین احترام بگذارد و 
هرچه سریع تر انجام عملیات اجرایی پروژه را 

متوقف کند. 

صدور سند مالکیت رودخانه کرج 
در آیین رونمایی از سند رودخانه کرج به نام 
دولت جمهوری اسلامی ایران، ۳0 فقره سند 
رودخانه کرج به نماینده وزارت نیرو تحویل داده 
شد. فاضلی هریکندی، رئیس کل دادگستری 
استان البرز با اشاره به اینکه سند رودخانه کرج 
در ۳0 برگ و به نام دولت جمهوری اسلامی 
ایران و به نمایندگی شرکت آب منطقه ای 
استان البرز صادر شده است، اضافه کرد: اسناد 
مالکیت رودخانه، شامل بستر و حریم تمام 
مسیر رودخانه کرج از حد فاصل سه راهی 
دیزین تا پل فردیس به طول ۷۴ کیلومتر و 
مساحت ۱0۶0 هکتار است. به گزارش تسنیم، 
رئیس کل دادگستری استان البرز در ادامه 
برخی ویژگی های اسناد صادره و دستاورد های 
این اقدام را برشمرد و گفت: ویژگی مهم اسناد 
صادره این است که با توجه به مکان محور بودن 
سند ها و وجود مختصات دقیق، امکان پایش و 
کنترل متر به متر محدوده بستر رودخانه کرج به 
منظور پیشگیری و مقابله بهنگام جهت تصرفات 
احتمالی در آینده فراهم خواهد بود. او افزود: 
همچنین با توجه به صدور سند مالکیت به نام 
دولت، شرکت آب منطقه ای استان به عنوان 
دستگاه متولی، امکان طرح، پیگیری و دفاع 
از شکایات و دعاوی مطروحه را خواهد داشت. 

جزئیات آموزش زبان چینی
 در مدارس

محمود امانی طهرانی، دبیرکل شورای عالی 
آموزش و پرورش با طرح این سوال که آیا ما 
نیروی انسانی لازم برای آموزش زبان چینی را 
در اختیار داریم یا خیر گفت: مشخص است که 
نظام آموزشی چنین نیرویی را به میزان کافی 
در اختیار ندارد. آموزش و پرورش می تواند با 
ترکیب آموزش مجازی و حضوری و تجاربی 
که از این نوع آموزش در دوره کرونا دست یافت 
استفاده های نوینی کند و یکی از این اقدامات 
این است که آموزش زبان خارجی را به صورت 
برخط ارائه کنیم و دانش آموزانی که مایل به 
آموزش زبان چینی هستند با این شیوه زبان 

چینی را بیاموزند. 

مخالفت با واردات اتوبوس های 
یورو ۴

داریوش گلعلی زاده رئیس مرکز ملی هوا 
و تغییر اقلیم سازمان حفاظت محیط زیست 
با تاکید بر توجه قانون هوای پاک به توسعه 
و نوسازی حمل و نقل عمومی گفت: واردات 
خودروهای کارکرده مشروط به این است که 
مطابق استاندارد یورو5 و دارای فیلتر جاذب 
دود باشند. گلعلی زاده ضمن اشاره به نوسازی 
حمل و نقل عمومی و تاکید بر حمل و نقل پاک 
به عنوان راهکاری برای کاهش آلودگی هوا 
اظهار کرد: با توجه به ماده ۹ و ۱0 قانون هوای 
پاک، وزارت بهداشت، شهرداری ها، دهیاری ها، 
شهرداری های کلانشهرها موظف به توسعه و 
نوسازی حمل و نقل عمومی هستند. رئیس 
مرکز ملی هوا و تغییر اقلیم سازمان حفاظت 
محیط زیست درباره واردات خودروهای کارکرده 
و دست دوم گفت: بر اساس مصوبه سازمان 
حفاظت محیط زیست، خودروهای تولید داخل 
باید دارای استانداردهای یورو5 و یورو۶ باشند. 
در تهران 2000 اتوبوس فعال وجود دارند که ۸۸ 
درصد آن ها سن بالایی دارند و فرسوده هستند. 

با باز شدن قفل در ها، وضعیت خانه اندیشمندان علوم انسانی به روال سابق بازگشت

نه  نه خــــــا خــــــا
به اندیشمندان  برگشتبه اندیشمندان  برگشت

معاون اجتماعی شهرداری تهران: ما 
اگر می خواستیم این خانه را پلمب کنیم 
می توانستیم در اصلی را قفل کنیم ولی 

این کار را نکردیم

در اطلاعیه خانه اندیشمندان علوم 
انسانی آمده است که در چارچوب قوانین و 

مقررات کشور رفتار خواهد کرد

روز گذشته، خبرگزاری فارس از زبان محمدامین توکلی زاده، معاون اجتماعی شهرداری تهران 
درباره وضعیت خانه اندیشمندان علوم انسانی، نوشت که ما بنایی برای پلمب خانه اندیشمندان علوم 
انسانی نداریم.  به گفته این مسئول شهرداری: در سال ۹۷ در مدیریت قبلی شهرداری تهران ۴ بار به 
این ساختمان اخطار داده شد، اما رسیدگی نشده بود. ما بحث تعطیلی خانه اندیشمندان را نداریم و 
با دوستان هم مذاکراتی صورت گرفته و از آنها دعوت کرده ایم که کار مشترک انجام دهیم؛ نمی دانم 

چرا  یکباره موضع دوستان عوض شد! 
او با اشاره به اینکه زاکانی شهردار تهران به دانشگاه ها رفته و با اساتید و مسئولین دانشگاه صحبت 
می کند و خدمات به حوزه دانشگاهی را توسعه داده است، گفت که »این چنین تهمت هایی به 
مدیریت شهری نمی چسبد، ما به دنبال پلمب این خانه نبودیم و توقع مان این بود که کسانی که 
اظهارنظر می کنند موضع ما را هم بپرسند. آنها بدون داشتن موضع ما صحبت هایی را ارائه کرده اند.« 
توکلی زاده با تأکید بر اینکه درِ خانه اندیشمندان علوم انسانی باز است، به این نکته اشاره کرد که 
»ما حتی در سال گذشته حمایت های مالی هم کردیم و در حال حاضر دوستان در این خانه مستقر 
هستند و باز هم تأکید دارم که بنا بر تعطیلی نیست بلکه بنا بر کار مشترک است.« معاون اجتماعی 
شهرداری تهران گفت: دوستان موضوع را در حوزه قضائی مطرح کردند و ما هم به رأی قضائی تمکین 
می کنیم؛ البته ما هم در حوزه قضائی موضوع را پیگیری می کنیم.  توکلی زاده ادامه داد:  سیاست کلی 
در خصوص املاک وجود دارد و در دنیا هم به دنبال فضاهای اشتراکی هستند، این را هم بگویم که 
ما املاک را به نفع مردم استفاده می کنیم و دستگاه های نظارتی در مورد واگذاری املاک اجتماعی 
تذکراتی داده بودند که چطور این املاک قبلا محول شده است. ما اگر می خواستیم این خانه را پلمب 

کنیم می توانستیم درِ اصلی را قفل کنیم ولی این کار را نکردیم. 

یک مقام شهرداری: نمی خواستیم پلمب کنیم!

 در  شهریور و مرداد1401 صورت گرفت

حقوق 170 میلیونی یکی از مدیران بانک ملت 

پایگاه خبری رویداد 2۴، در گزارشی به 
حقوق نجومی یکی از مدیران دولتی اشاره 
کرده و نوشته: بنیان حقوق های نجومی 
از دولت های قبل گذاشته شد و این روند 
همچنان در این  دولت هم ادامه دارد؛ به 
گونه ای که حقوق های بیش از ۱00 میلیون 
تومان به رویه نظام اداری مدیران تبدیل 

شده است.
به گزارش این پایگاه خبری، در تازه ترین 
 نمونه، اسناد مربوط به حقوق ماهیانه 
»م ق« مدیرعامل شرکت لیزینگ بانک 
ملت به دست رویداد2۴ رسیده است. این 
اسناد نشان می دهد »م ق«  به طور متوسط 
ماهیانه ۱0۱ میلیون تومان حقوق دریافت 
کرده است. این در حالی است که بر اساس 
قانون بودجه سال ۱۴0۱، سقف حقوق 
ماهانه معادل ۷ برابر حداقل حقوق، برابر 

۳۹ میلیون تومان بوده است.
اسناد مالی شرکت واسپاری ملت نشان 
می دهد »م ق« در ماه های مرداد و شهریور 
۱۴0۱ بیش از ۱۷2میلیون تومان از شرکت 
واسپاری ملت بابت »حقوق و مزایای 
مستمر؛ غیر مستمر و کسور سهم بانک« 
با هماهنگی و حسب الامر مدیرعامل بانک 

ملت دریافت کرده است.
شرکت واسپاری ملت از سال ۱۳۸۸ با 

هدف ارائه خدماتی چون لیزینگ خودرو، 
خدمات ملک و دفاتر کار، تجهیزات و 
ماشین آلات تولیدی، صنعتی، معدنی، 
راهسازی، پزشکی و لوازم خانگی و کالا های 
و  تبلت  لپ تاپ،  )کامپیوتر،  دیجیتال 
موبایل( تاسیس شده است. کار این شرکت 
در واقع خرید انواع کالا و اموال منقول و 
غیرمنقول و واگذاری به متقاضیان در قالب 

عقود اجاره یا فروش اقساطی است.
»م ق« در دولت روحانی سمت هایی 
از جمله معاونت وزیر اقتصاد، معاونت 
پشتیبانی نهاد ریاست جمهوری، مدیرعامل 
گروه مالی ملت از شرکت های زیرمجموعه 
بانک ملت و ریاست هیات مدیره بورس 
اوراق بهادار تهران را در کارنامه خود داشته 

است.
»م ق« سال ۱۳۸۹ به عنوان رئیس 
هیات مدیره گروه بازرگانی شاهد انتخاب 
شد. این شرکت سال ۱۳۸۸ توسط فاضل 
اردشیر لاریجانی، برادر علی و صادق 
لاریجانی تاسیس شده است. او عضو هیات 
رئیسه سازمان اقتصادی کوثر وابسته به 
بنیاد شهید و امور ایثارگران هم بوده است. 
این سازمان که سال ۱۳۷2 تاسیس شده 
بار ها به دلایل مختلف در صدر اخبار قرار 
گرفته است. خرید ۳ درصد سهام بانک 

دی، 5 درصد سهام شرکت بیمه دی و 
همچنین ۳۶ درصد سهام شرکت داروگر 
بخشی از  حاشیه  های مرتبط با این سازمان 
است. سال ۱۳۹5 مجلس شورای اسلامی 
در جریان تحقیق و تفحص از بنیاد شهید، 
به تخلفات سازمان اقتصادی کوثر هم 
رسیدگی کرد و این سازمان را به چند صد 

میلیارد تخلف متهم کرد.
به  حالی  در  ملت  واسپاری  شرکت 
مدیرعامل خود حقوق ۱۷۴ میلیون تومانی 
می دهد که شرکت مادر یعنی بانک ملت با 
هزار سلام و صلوات، »20میلیون تومان« 
وام به بازنشستگان تامین اجتماعی و ۳5 
میلیون تومان وام برای ازدواج فرزندان 
بازنشستگان و وظیفه بگیران صندوق 

بازنشستگی کشوری می دهد.
به گزارش رویداد2۴، فیش های نجومی 
و دریافتی های خارج از متر و میزانِ عدالت، 
اتفاق جدیدی نیست؛ سال های گذشته به 
کرات فیش های حقوقی مدیران پتروشیمی 
دولتی و دیگر شرکت های خصولتی و دولتی 
به رسانه ها و فضای مجازی راه پیدا کرده 
است. این در حالی است که براساس مصوبه 
مجلس شورای اسلامی در قانون بودجه 
۱۴02 تمام دستگاه ها و نهاد های دولتی 
و عمومی که تمام اعتبارات یا بخشی از 

اعتبارات آن ها از بودجه عمومی کشور 
نهاد های  استثنای  به  می شود،  تامین 
نظامی، امنیتی و سازمان انرژی اتمی، ملزم 
هستند که ارقام مربوط به خالص دریافتی 
کارکنان خود شامل حقوق، مزایا، پاداش، 
عیدی، اضافه کار، سختی کار و هر مبلغ 
دیگری را که تحت هر عنوانی به پرسنل 
خود پرداخت می کنند، در سامانه »پاکنا«، 
پایگاه اطلاعات کارکنان نظام اداری، به 
ثبت برسانند تا مردم و نهاد های نظارتی 
بتوانند به صورت دقیق بر اعداد و ارقام 
پرداختی به کارکنان و مدیران دستگاه های 
گوناگون نظارت داشته باشند. از سوی دیگر 
دولت هر سال، سقف حقوق و دریافتی در 
لایحه بودجه تعیین می کند، اما مدیران 
دولتی و خصولتی از طرق مختلف، به نام 
معوقه، پاداش یا حق مشاوره این قانون را 
زیرپا می گذارند. همه این موارد در حالی 
است که احمد وحیدی، وزیر کشور در 
آخرین اظهار نظر خود درباره تاثیر این نوع 
پرداخت های نجومی در جامعه گفته بود: 
طبیعتا روان جامعه با پرداخت های نجومی 
سازگاری ندارد و دولت هم موافق این نوع 
پرداخت ها نیست. باید رسیدگی شود و اگر 
چنین چیزی باشد حتما اصلاح و برخورد 

خواهد شد.

وزیر کشور گفته طبیعتا روان جامعه با پرداخت های نجومی سازگاری ندارد و دولت هم موافق این نوع 
پرداخت ها نیست


